

# 国际中文教师 奖学金 如何申请

看完这张图你就明白了

Application Guide for  
International Chinese Language  
Teachers Scholarship 2022



## Q1 什么人可以申请奖学金? The Eligibility of the Scholarship

- 1、非中国籍人士;
- 2、遵守中国法律、法规和学校的规章制度;
- 3、身心健康, 品学兼优;
- 4、有志于从事中文教育、教学及相关工作;
- 5、年龄为16-35周岁(统一以2022年9月1日计)。在职中文教师放宽至45周岁, 本科奖学金申请者一般不超过25周岁。



- Non-Chinese citizens;
- Abide by the laws and regulations of China and the rules and regulations of the schools;
- In good physical and mental conditions, and with a good record of academic performance and conduct;
- Aspiring to work in the Chinese language education and related fields;
- Aged between **16 and 35** (as of 1 September, 2022), with the special allowance for the age limit of **45** for applicants currently working as Chinese language teachers and that of **25** for undergraduate student applicants.

## Q2 奖学金都有哪些类别呢? The Types of the Scholarship

- 1、中文师资类项目
- 2、联合培养项目
- 3、奖学金线上项目



- Chinese Language Teacher Programme
- Cooperative Scholarships
- Scholarship for Online Programmes

## Q3 奖学金有哪些资助内容? The Coverage of the Scholarship

学费、住宿费、生活费(四周研修生除外)和综合医疗保险费



Tuition fees, accommodation fees, living allowance (four-week study students excluded) and comprehensive medical insurance expenses

#### 4、一学年研修生

- 2022年9月入学，资助期限为**11个月**。
- **不录取**享受过同类奖学金的申请者。
- 汉语国际教育方向，汉语考试成绩达到HSK（三级）**270分**，具有HSKK成绩；
- 汉语言文学、中国历史、中国哲学等方向，汉语考试成绩达到HSK（四级）**180分**、HSKK（中级）**60分**；
- 汉语研修方向，汉语考试成绩达到HSK（三级）**210分**，提供HSKK成绩者优先。



#### 4、Scholarship for One-Academic-Year Study

- The programme commences in September 2022 and provides scholarship for a maximum of **eleven** months.
- International students who have benefited from similar scholarships are **not eligible**.
- For the area of TCSOL, applicants shall have a minimum score of **270** on the HSK test (Level 3), and an HSKK test score is required.
- For the areas of Chinese Language and Literature, Chinese History, and Chinese Philosophy, etc., applicants shall have a minimum score of **180** on the HSK test (Level 4) and **60** on the HSKK test (Intermediate Level).
- For the area of Chinese Language Study, applicants shall have a minimum score of **210** on the HSK test (Level 3). Priority will be given to applicants who provide an HSKK test score.

#### 5、一学期研修生

- 2022年9月、2023年3月入学，资助期限为**5个月**。
- **不录取**护照上有X1、X2签证者。
- 汉语国际教育、汉语言文学、中国历史、中国哲学等方向，汉语考试成绩达到HSK（三级）**180分**，具有HSKK成绩。
- 中医、太极文化方向，具有HSK成绩，同时提供HSKK成绩者优先。



#### 5、Scholarship for One-Semester Study

- The programme commences either in September 2022 or March 2023, and provides scholarship for a maximum of **five** months.
- Applicants holding the X1 or X2 visa are **not eligible**.
- For the areas of TCSOL, Chinese Language and Literature, Chinese History, and Chinese Philosophy, etc., applicants shall have a minimum score of **180** on the HSK test (Level 3), and an HSKK test score is required.
- For the areas of Traditional Chinese Medicine and Taiji Culture, applicants are required to provide HSK test scores. Priority will be given to applicants who also provide HSKK test scores.

#### 6、四周研修生

- 2022年7月或12月入学，资助期限为**4周**。
- **不录取**护照上有X1、X2签证者。
- 汉语研修、中医、太极文化、汉语言+中国家庭体验等方向，具有HSK成绩。
- 可由推荐机构组团进行报名，并事先联系接收院校确定在华学习计划，提前报中心审批，每团**10-15人**。



#### 6、Scholarship for Four-Week Study

- The programme commences either in July or December, 2022, and provides a **four-week** scholarship.
- Applicants holding the X1 or X2 visa are **not eligible**.
- For the areas of Chinese Study, Traditional Chinese Medicine, Taiji Culture, Chinese Language plus Home-Stay Experience in a Chinese Family, applicants are required to provide HSK test scores.
- The programme may be organized and applied for by a recommending institution with **10-15** participants per group. Prior to the trip, a detailed study plan shall be made in consultation with host institutions and such plan shall be submitted to CLEC for approval.

Q5

### 我想申请联合培养项目， 申请条件是什么呢？

#### The Qualifications of the Cooperative Scholarships

具体招生办法、简章、名额等信息将在国际中文教师奖学金报名网站（cis.chinese.cn）更新发布。



The enrollment methods, slots, and forms of support under this type of scholarships will be updated on the International Chinese Language Teachers Scholarship application website (cis.chinese.cn).

Q6

### 我想申请奖学金线上项目， 申请条件是什么呢？

#### The Qualifications of the Scholarship for Online Programmes

##### 1、一学年汉语研修线上项目

- 每年9月或3月入学。
- 一般汉语水平考试成绩需达到HSK（三级）180分，提供HSKK成绩者优先。



##### 1、Online Programme for One-Academic-Year Chinese Language Study

- The programme commences in September or March each year.
- A general Chinese proficiency test score of 180 in HSK (Level 3) is required, and HSKK scores are preferred.

##### 2、一学期汉语研修线上项目

- 每年9月或3月入学。
- 一般需具有汉语水平考试（HSK）成绩（对级别和成绩不作具体要求）。



##### 2、Online Programme for One-Semester Chinese Language Study

- The programme commences in September or March each year.
- Generally, applicants must have an HSK score (no specific requirements for level or score).

##### 3、专项线上研修项目

具体申请条件和申请办法，请咨询相关接收院校。

##### 3、Special Online Study Programme

Please consult the relevant host institutions for specific application requirements and methods of application.

## 07 具体申请步骤是怎样的？

### The Application Procedures of the Scholarship

- 1、登录国际中文教师奖学金报名网站 (cis.chinese.cn)，查询推荐机构与接收院校；
- 2、在线提交申请材料，关注申请进程、审核意见与奖学金评审结果；
- 3、奖学金获得者与接收院校确认办理来华留学手续，在线打印获奖证书；
- 4、按接收院校录取通知书规定的时间入学报到。



- Log on the International Chinese Language Teachers Scholarship application website (cis.chinese.cn) to search for recommending institutions and host institutions;
- Upload application materials online; and track the application progress, comments and results;
- Scholarship holders need to confirm with the host institutions to go through the procedures of studying in China, and print out the scholarship certificate online;
- Register at host institutions on the designated date as per the letter of admission.

## 08 我必须在什么时间点前完成申请？

### The Application Deadlines (Beijing Time)

- 1、7月入学：学生申请截止日期为4月15日
- 2、9月入学：学生申请截止日期为5月15日
- 3、12月入学：学生申请截止日期为9月15日
- 4、2023年3月入学：学生申请截止日期为11月15日



- Programmes commencing in July: before **15 April**
- Programmes commencing in September: before **15 May**
- Programmes commencing in December: before **15 September**
- Programmes commencing in March 2023: before **15 November, 2022**

## 09 我是在职中文教师或“汉语桥”比赛获奖者，要如何申请奖学金呢？

### Policies Regarding Currently Employed Chinese Language Teachers and Chinese Bridge Award Recipients

- 1、在职中文教师提供就职机构出具的在职证明和推荐信，免提交汉语水平考试（HSK）证书。
- 2、在各类汉语桥比赛中获得2022年度“国际中文教师奖学金证书”者凭奖学金证书向目标接收院校提交申请材料。



- Currently employed Chinese language teachers can be exempted from submitting Chinese Language Proficiency Test (HSK) certificates if they can provide proof of employment and a letter of recommendation from the institution where they work.
- Applicants who have won the 2022 International Chinese Language Teachers Scholarship Certificate in various Chinese Bridge competitions should submit their application documents along with their scholarship certificates to relevant host institutions.

## Q10 我还有哪些问题需要注意？

### Other Announcements

- 1、相关专业培养方案与教学课程，可**咨询**目标接收院校。
- 2、申请者须了解目标接收院校的具体招生条件及报名截止时间，按照相关规定**提交**申请材料。
- 3、学历生须参加年度**评审**，详见《国际中文教师奖学金年度评审办法》。
- 4、新冠肺炎疫情期间，相关入学等事宜，请及时联系接收院校。
- 5、入学体检不合格、中途退学及未经许可不按时报到、休学等情况，**取消**奖学金资格。



- Please **contact** host institutions for curriculum and course listings.
- Applicants shall be familiar with the specific criteria and deadlines for registration, and **submit** necessary documents according to specific requirements.
- Degree students are subject to the annual **assessment** according to the Annual Appraisal Procedures of International Chinese Language Teachers Scholarship.
- For enrollment and other matters during the **Covid-19** epidemic, please contact the host institutions.
- Students who fail to pass the pre-enrollment medical examination, withdraw from school midway, or fail to report to school or suspend their studies without permission will be **disqualified** for scholarship.

### 联系方式

For any questions, please contact the Division of Test and Scholarships of CLEC

电子信箱: [scholarships@chinese.cn](mailto:scholarships@chinese.cn)

电话: +86-10-58595727

+86-10-58595932 (亚洲、非洲)

+86-10-58595999 (美国、加拿大)

+86-10-58595744 (拉美、大洋洲)

+86-10-58595875 (欧洲)



Email: [scholarships@chinese.cn](mailto:scholarships@chinese.cn)

Tel: +86-10-58595727

+86-10-58595932 (Asia, Africa)

+86-10-58595999 (US, Canada)

+86-10-58595744 (Latin America, Oceania)

+86-10-58595875 (Europe)